
Protokół Nr XXXVIII/2023  

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 25 września 2023 r. 

 

    Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 25 września 2023 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy 

Żołynia. Rozpoczęła się o godz. 15.30.  

 

   W sesji uczestniczyli: 

1) 12 radnych gminy – Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Wojciech Woś, Roman Tabin, 

Anna Wójcik (nieobecni byli radni: Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur); 

2) sołtysi wszystkich sołectw Gminy Żołynia – Jan Buszta, Teresa Fus, Marek Mach, Joanna 

Wal; 

3) Wójt Gminy Żołynia – Piotr Dudek; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia – Waldemar Natoński; 

5) Skarbnik Gminy Żołynia – Anna Kostyńska; 

6) Piotr Kuras –  Inspektor Urzędu Gminy Żołynia; 

7) Michał Rupar –  Inspektor Urzędu Gminy Żołynia;  

8) Wojciech Tomczyk – Informatyk Urzędu Gminy Żołynia. 

 

    Ad. 1 Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Żołynia Piotr Foryt. Powitał 

zebranych i stwierdził kworum potrzebne do procedowania przez radę gminy.  

Radni nie zgłosili uwag do zaplanowanego porządku posiedzenia, który przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie, wolne wnioski. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej,  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu operacyjnego dla Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Łańcucie; 

b) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2023 rok; 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2023 - 2031; 

d) wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę sieci kanalizacji ściekowej  

w miejscowości Żołynia - Smolarzyny - Rakszawa; 

e) nabycia nieruchomości przez Gminę Żołynia; 

f) ustanowienia prawa służebności gruntowej na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Żołynia; 

g) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Żołynia;  

h) określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Żołynia. 

4. Sprawy różne. 

 

W tym punkcie posiedzenia radni nie zgłosili wniosków i uwag. 

 

   Ad. 2  Przewodniczący rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się  

z projektem protokołu z poprzedniej sesji i nie zgłosili uwag co do jego treści. Radni nie 

zabierali głosów, przewodniczący przeprowadził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0. NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: 

ZA (12) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 



   Ad. 3  Projekt uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia 

Państwowej Straży Pożarnej zreferował Piotr Kuras, Inspektor Urzędu Gminy Żołynia. 

Sprawa dotyczyła przekazania kwoty 45 tys. zł, dzięki czemu Ochotnicza Straż Pożarna  

w Żołyni będzie mogła otrzymać z komendy powiatowej samochód typu bus, który będzie 

wykorzystywany do wyjazdów delegacji OSP oraz w sytuacjach zagrożenia - do celów 

ewakuacji ludności. Przewodniczący rady przypomniał, że sprawę tę szczegółowo omówiono 

na posiedzeniu wspólnym komisji rady gminy. Wobec braku głosów radnych odczytał projekt 

uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr XXXVIII/300/2023 w sprawie 

przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej,  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu operacyjnego dla Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Łańcucie została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0. 

NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa 

Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman 

Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, 

Karol Sztur. 

     Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 r. omówiła Anna Kostyńska, 

Skarbnik Gminy Żołynia. Poinformowała zebranych, że gmina otrzymała 2,4 mln zł dotacji, 

w tym 2,3 mln zł jako uzupełnienie subwencji ogólnej, 80 tys. zł z Funduszu Ochrony 

Gruntów Rolnych oraz 21 tys. zł z rezerwy subwencji oświatowej na wypłatę świadczeń 

socjalnych dla nauczycieli. Zaznaczyła, że w ramach subwencji ogólnej wskazano tylko jeden 

cel do realizacji z tej kwoty, tj. wypłatę specjalnych nagród dla nauczycieli, resztę kwoty 

samorząd może rozdysponować wedle swojego uznania. Następnie skarbnik zreferowała 

zaprojektowane w uchwale rozdysponowanie tych środków, zgodne z ustaleniami  

rady podczas poprzedzającego sesję posiedzenia wspólnego komisji rady gminy. Radni nie 

zabierali głosów w tej sprawie. Przewodniczący odczytał projekt uchwały oraz przeprowadził 

głosowanie. Uchwała Nr XXXVIII/301/23 w sprawie zmian w budżecie Gminy Żołynia 

na 2023 rok została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0. NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12) 

Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

    Uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej zreferowała skarbnik gminy. 

Przypomniała, że zmiany wprowadzone przed momentem do budżetu muszą znaleźć 

odzwierciedlenie w prognozie finansowej. Zaznaczyła, że dochody i wydatki wprowadzone 

zostają  do prognozy z podziałem na bieżące i majątkowe. Wspomniała, że kwota zadłużenia 

gminy nie zmienia się, a w stosunku do rosnących dochodów gminy spada i wynosi 15%. 

Dodała, że w załączniku nr 2 do uchwały, pokazującym przedsięwzięcia gminy, zgodnie  

z zaleceniem regionalnej izby obrachunkowej wprowadzono limit zobowiązań na kwotę 11 

mln zł. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący odczytał projekt uchwały  

i poddał go pod głosowanie. Uchwała Nr XXXVIII/302/23 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2023 – 2031 została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0. 

NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa 

Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman 

Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, 

Karol Sztur. 

    Kolejno skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie przekazania w dzierżawę 

ostatnio wybudowanego odcinka sieci kanalizacyjnej, to jest kolektora tłocznego na odcinku 

Żołynia – Smolarzyny – Rakszawa. Przypomniała, że Zakład Komunalny w Żołyni, który ma 



przejąć sieć w dzierżawę, od lat zabezpiecza funkcjonowanie gminnej sieci wodno-

kanalizacyjnej, ma stosowne pozwolenia, zaplecze techniczne i kadrowe. Skarbnik 

zaznaczyła, że gmina przekazuje sieć w dzierżawę odpłatnie, co powinno pozwolić na 

odzyskanie podatku VAT na kwotę około 900 tys. zł. Radni nie zabierali głosu w tej sprawie, 

przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. Uchwała Nr 

XXXVIII/303/23 w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę 

sieci kanalizacji ściekowej w miejscowości Żołynia - Smolarzyny – Rakszawa została 

przyjęta przy jedenastu głosach „za”, jeden radny wstrzymał się od oddania głosu. Wyniki 

głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (11) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa 

Fus, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech 

Woś, Anna Wójcik. WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Tadeusz Leja. NIEOBECNI (3): Andrzej 

Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

     Następnie Michał Rupar, Inspektor Urzędu Gminy Żołynia przedstawił projekt uchwały  

w sprawie nabycia nieruchomości z przeznaczeniem na mieszkanie socjalne. Zaznaczył, że 

utrzymanie takich lokali jest zadaniem własnym gminy. Przypomniał, że gmina boryka się  

z problemem zapewnienia mieszkania dla rodziny, dla której wydano wyrok eksmisyjny 

jednocześnie przyznający jej prawo do mieszkania socjalnego. Inspektor powiedział, że 

gmina jest już po rozmowami z właścicielami budynku położonego w Żołyni, którzy skłonni 

są go sprzedać wraz z 20 arową działką za 145 tys. zł. Budynek jest w dobrym stanie, 

nadającym się do zamieszkania. Przewodniczący rady zapytał, czy gmina będzie wstanie 

sfinalizować transakcję do końca roku. Inspektor odpowiedział, że przewiduje załatwienie 

formalności w październiku, natomiast w listopadzie przedstawienie rodzinie propozycji 

przeprowadzki. Wobec braku innych głosów, przewodniczący odczytał projekt uchwały  

i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr XXXVIII/304/23 w sprawie nabycia 

nieruchomości przez Gminę Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 

12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0. NIEOBECNI: 3. Wyniki 

imienne: ZA (12) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

    Następnie inspektor Michał Rupar, przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 

służebności gruntowej na nieruchomości gminnej. Powiedział, że uchwała dotyczy działki 

położonej w Żołyni, w sąsiedztwie zalewu Tama. Na wniosek mieszkańców, zaproponowano 

udzielenie służebności pasem o szerokości 5 m i długości 62 m. Inspektor zaznaczył, że 

służebność jest niezbędna mieszkańcom do zapewnienia dostępu do drogi publicznej, 

koniecznego do uzyskania pozwolenia na budowę. Dodał, że wnioskodawca już korzysta  

z fragmentu tej działki gminnej. Radny Tadeusz Leja zapytał, czy przebieg służebności 

przesunięto do granicy działki, zgodnie z sugestią z posiedzenia wspólnego komisji rady 

gminy. Inspektor Michał Rupar odpowiedział, że w projekcie uwzględniono tę sugestię. 

Wobec braku innych głosów radnych przewodniczący rady odczytał projekt uchwały  

i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr XXXVIII/305/23 w sprawie ustanowienia prawa 

służebności gruntowej na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żołynia została 

przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, 

BRAK GŁOSU: 0. NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, 

Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

      Kolejno inspektor Piotr Kuras przedstawił sprawę rozpatrzenia skargi na wójta gminy. 

Sprawa dotyczyła wezwania mieszkańca gminy do stawiennictwa przed komisję lekarską  

w celu kwalifikacji wojskowej. Pełnomocnik ww. mieszkańca oskarżył wójta, że 



postępowanie prowadzone przez niego jest niesłuszne, gdyż osoba którą reprezentuje jako 

suweren nie podlega przepisom prawa przedstawionym w wezwaniu, natomiast innym  

- przedwojennym. Inspektor przypomniał, że projekt uchwały i jej uzasadnienie były 

przedmiotem obrad wspólnego posiedzenia komisji rady gminy, w tym Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, która to uznała skargę za bezzasadną i zarekomendowała przyjęcie 

uchwały w takim kształcie. Przewodniczący rady przypomniał stanowisko Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji w tej sprawie, odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 

Uchwała Nr XXXVIII/306/23 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0. NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12) 

Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

    Następnie skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały dotyczący ustalenia procedur 

związanych z pracą na projektem uchwały budżetowej gminy. Wyjaśniła, że obowiązujące 

procedury są jeszcze z roku 2010, wobec czego należy je zaktualizować do bieżącej sytuacji 

gminy oraz znowelizowanych przepisów prawa. Wyjaśniła, że uchwała określa zasady 

współpracy pomiędzy wójtem a radą gminy, wójtem a przewodniczącym rady, wójtem  

a dyrektorami jednostek organizacyjnych, określa zakres przekazywanych dokumentów oraz 

terminy ich składania. Wobec braku głosów radnych przewodniczący odczytał projekt 

uchwały i przeprowadził głosowanie nad nią. Uchwała Nr XXXVIII/307/23 w sprawie 

określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Żołynia została 

przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, 

BRAK GŁOSU: 0. NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, 

Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

 

   Ad. 4  W punkcie spraw różnych wójt podziękował radnym, którzy uczestniczyli w ostatnio 

przeprowadzonych zebraniach wiejskich. Zebrania ocenił jako spotkania konstruktywne, 

pomocne w tworzeniu budżetu gminy na rok przyszły. Poinformował zebranych, że 

większość środków sołeckich mieszkańcy rozdysponowali na potrzeby lokalnych organizacji 

społecznych, a w Kopaniach Żołyńskich i Smolarzynach połowy budżetów sołeckich 

zadysponowano na modernizację dróg gminnych. Wójt podał informację, że gmina jest już po 

przetargu na remonty dróg dotowanych w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych oraz 

drogi prowadzącej do oczyszczalni ścieków w Żołyni. Przekazał informację, że przetarg 

wygrała firma z Raniżowa z ofertą opiewającą na kwotę 290 tys. zł. Przekazał również 

informację o ogłoszeniu konkursu na dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Żołyni,  

w związku z kończącą się kadencją obecnej dyrektor. Powiedział, że gmina czeka na 

kandydatów i wyraził nadzieję, że instytucja ta będzie rozwijać się w dobrym kierunku. Wójt 

mówił również o przygotowaniach do przetargu na wywóz i zagospodarowanie odpadów  

z terenu gminy oraz na budowę nowej remizy dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Brzózie 

Stadnickiej. Zapowiedział również ogłoszenie przetargu na przebudowę hydroforni 

wodociągu gminnego. Wspomniał o promesie otrzymania przez gminę dotacji w wysokości 

2,45 mln zł na rozbudowę Szkoły Podstawowej w Smolarzynach, w celu uruchomienia 

dodatkowego oddziału przedszkolnego. W ramach tych środków planowane jest również 

wykonanie remontu pomieszczeń w Zespole Szkół w Żołyni. Wójt odniósł się również do 

zgłaszanego przez mieszkańców problemu ze skróceniem działania oświetlenia ulicznego. 

Wyjaśnił, że jest to związane z szukaniem oszczędności, gdyż koszty energii elektrycznej 

wzrosły trzykrotnie, za czym nie nadążyły oszczędności wynikające z wymiany oświetlenia 



na lampy ledowe. Zadeklarował, że jeżeli w ramach programu Rozświetlona Polska uda się 

wymienić pozostałe 380 lamp sodowych, to czas działania oświetlenia ulicznego zostanie 

wydłużony. Wójt zaznaczył, że okoliczne gminy również ograniczają czas oświetlania ulic. 

Dodał, że gmina już jest zmuszona zwiększyć budżet na oświetlenie o 150 tys. zł. Stwierdził, 

że jeżeli wola mieszkańców będzie taka, aby świecić dłużej, to można to zadanie realizować 

kosztem inwestycji gminnych. Radny Tadeusz Leja w imieniu rodziców dzieci 

uczęszczających do Szkoły Podstawowej Nr 2 w Żołyni podziękował za wybudowanie boiska 

przy tej placówce. Przekazał również prośbą o pomoc w postaci skierowania maszyny do 

utwardzenia nowej ścieżki przy boisku. Pracę rodzice zadeklarowali wykonać. Radny 

Tadeusz Leja pytał również o szanse instalacji lamp oświetlenia ulicznego przy osiedlu koło 

SP Nr 2. Wójt odpowiedział, że tego zadania nie ma w bieżącym budżecie gminy. 

Zaproponował, aby ująć to zadanie wraz z budową oświetlenia przy drodze Zagumiennej  

w Brzózie Stadnickiej w budżecie przyszłorocznm, gdyż gmina posiada już stosowną 

dokumentację na te odcinki. Sołtys Brzózy Stadnickiej Jan Buszta wnioskował, aby przy 

realizacji oświetlenia drogi Zagumiennej - w jej części utwardzonej kamieniem - zainstalować 

przynajmniej lampy solarne, które sprawdzają się w górnej części miejscowości. Radny 

Roman Tabin potwierdził, że lampy tego typu zdają egzamin. Wójt zalecił trzymanie się 

dotychczasowego podejścia, aby oświetlać jedynie odcinki dróg posiadających nawierzchnię 

asfaltową. 

     Skarbnik gminy przypomniała, aby wnioski do budżetu gminy na rok przyszły składać  

w urzędzie gminy w terminie do 15 października br. 

     Na tym dyskusję zakończono. Przewodniczący podziękował zebranym za udział w sesji. 

Posiedzenie zakończyło się o godz. 16.35. 

 

Protokolant: 

 

 


